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KS § 5:8 Dnr. KS 2024/0088

Uppföljning av miljö- och klimatprogram 2030

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta

Godkänna uppföljningen av Österåkers Miljö- och klimatprogram 2030.

Sarskilda yttranden

Sofia Almgren (S) lamnar skriftligt in foljande sarskilda yttrande:
Protokollsbilaga § 5:8/01. |

Kenneth Johansson (MP) lämnar skriftligt in följande särskilda yttrande:
Protokollsbilaga $ 5:8/02.

Sammanfattning

2022 antogs styrdokumentet Miljö- och klimatprogram 2030, med syfte att

ange riktningen för Österåkers kommuns arbete med miljö- och klimatfrågor.

Under första kvartalet 2024 har arbetet med programmets målområden

genomgått sin första uppföljning och analys. Rapporten ”Uppföljning av

Österåkers miljö- och klimatprogram 2030” är en sammanställning, tillika

redovisning, av observationerna och slutsatserna från uppföljningsarbetet.

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet 2024-04-10, § 4:7.

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 2024-03-28.

Förslag till beslut

Michaela Fletcher (M) yrkar bifall till arbetsutskottets beslutsförslag

innebärande att godkänna uppföljningen av Österåkers Miljö- och

klimatprogram 2030.

Sofia Almgren (S) biträder Michaela Fletchers (M) yrkande.

Kenneth Johansson (MP) yrkar i första hand på återremiss av ärendet och i

andra hand på avslag av ärendet.

Fotts.
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Propositionsordning

Ordföranden frågar Kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller vid
kommande sammanträde i Kommunstyrelsen och finner att ärendet ska

avgöras idag.

Omröstning
Omröstning begärs och ska verkställas. Den som vill att ärendet ska avgöras

idag röstat ja, den detej vill röstar nej.
Omröstningen utfaller enligt bilagd omtöstningslista (5:8) med 11 ja-röster och

1 nej-rdst.

Propositionsordning
Ordföranden frågar därefter om Kommunstyrelsen beslutar enligt Michaela

Fletchers (M) yrkande eller enligt Kenneth Johanssons (MP) avslagsyrkande

och finner att Kommunstyrelsen beslutar enligt Michaela Fletchers (M)

yrkande.

Expedieras

Akt

  
Justerandes signaturer Utdragsbestyrkande

 

 



J Österåker

 

Omröstningslista

Kommunstyrelsen i Österåkers kommun (mandatperiod 2023 - 2026)
KS 2024-04-24 § 5:8

 

Parti Ledamöter Tjänstgörande Ersättare
 

M Johan Boström
 

M Hampe Klein

M_ Richard Orgård

L Mathias Lindow,1:e vice ordf. Monica K.(L)

C Isa Wiman

KD Arne Ekstrand

S Sofia Almgren,2:e vice ordf.

S Edvin Wikstrom
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MP Kenneth Johansson x

SD_ Anders Borelid

M Michaela Fletcher, ordförande
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Ersättare

M Jennie Norlin

M Axel Wester

Monica Kjellman
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Francisco Contreras
 

         Resultat 1 1
 

 
 

 



Protokollsbilaga § 5:8/01 Dnr. KS 2024/0088

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2024-04-24.
Ärende 9. Uppföljning av miljö- och klimatprogram 2030

Vi socialdemokrater ser positivt på att miljö- och klimatprogrammet följs upp. Genom det

belyses behovet av fler åtgärder och insatser för att uppnå målen och för att vi som kommun

verkligen gör vad vi kan för att minska vår negativa påverkan på miljö och klimat. Införandet av

målbarometern för att mäta utvecklingen på lokal nivå är bra, vi ser fram mot att även

användandet av den utvärderas framgent efter att den implementerats

Det finns i programmet fem mål som innehåller flertalet indikatorer för uppföljning.

Vi ser att det finns behov av fortsatt arbete med samtliga mål och fler insatser behövs. Det ät

positivt att utsläppen av koldioxid från vägtrafik minskar, men det behöver minskas mer och

kommunen behöver fortsatt arbeta för fossilfti kollektivtrafik och öka incitamenten för

omställning till eldrivna fordon. Glädjande att den fossilfria bilpolen ska kunna användas av våra

invånare i kommunen. Insatser för att växthusgasutsläppen från de offentliga måltiderna behöver

bli mer relevanta så att vi set att utsläppen minskar mer än de gjort hittills.

Andelen skyddad natur i kommunenär lägte än rikssnittet, här behöver kommunenta ett stort

ansvar då vår möjlighet att påverka detta är begränsad men en tydlighet mot markägare och

exploatörer gällande förväntan på dessa är ett måste i dialogerna som sker.

Detär glädjande att så många som över 9890 av våra invånare har närhet till närnatur och att

luftkvalitén ökat. Gällande boende i kollektivtrafiknära området måste kommunen öka denna

siffra genom att arbeta för attraktiv kollektivtrafik i hela kommunen, att 24 Yo inte har tillgång til

kollektivtrafik med avgångar minst 1 gång per timme är inte acceptabelt.

Trenden gällande vattenförbrukningen går åt fel håll, här behöver insatser göras och vi behöver

alla ta ansvar för att vända trenden. Positivt med det återvunna avloppsslamimet och vi ser fram

mot pyrolystekniken i det nya reningsverket.

Vi ser även positivt på att andelen sjöar med god ekologisk status har ökat. Gällande cirkulär

ekonomi kan det alltid göras mer. Inrättande av en återbruksgalleria eller likande samt en

fritidsbank är något som vi Socialdemokrater påtalat och motionerat om, men styret anser inte

det är viktigt.

Ur ett helhetsperspektiv har vi kommit en bit på vägen men vi ser fortfarande att det finns en

lång väg kvar för kommunen att gå och flertalet resultatindikatorer kan förbättras avsevärt.

For Socialdemokraterna

Sofia Almgren

 

 



Protokollsbilaga § 5:8/02 Dnr. KS 2024/0088

Sarskilt yttrande Kommunstyrelsen 2024-04-24.
Ärende9. Uppföljning av miljö- och klimatprogram 2030

Miljöpartiet tycker att indikatoterna måste vara tydligare och vara lättare att följa upp, inte att de

bygger på kvalitativa bedömningar och att de är godtyckliga, det behöver finnas en systematik

bakom. Det måste framgå tydligare hur indikatorerna tas fram och vad som ligger till grund för

dem så att det blir jämförbart över tid. Därför yrkar Miljöpartiet på återremiss av ärendet.

Kenneth Johansson (MP)

 
 


